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    VšemÊ jubilantům,Ê kteříÊ v srpnu oslavíÊ svéÊ narozeniny,ÊÊÊÊÊ
srdečněÊblahopřejeme:  

 
Kučerová Helena 
Vopařil František 
Kopecký Josef 
Kulhavý Stanislav 
Klusoňová Stanislava 
Kalánková Emilie 
Voráček Zdeněk 
Lopourová Jindřiška 
Svůrová Zdeňka 
Kysilka Zdeněk 
Pavlišová Jaroslava 
Drobná Marie 
Lipavská Miloslava 
Pohorský Josef 
Brabencová Petra 
 
 
„UmětÊseÊradovat.ÊZeÊvšeho.ÊNečekat,ÊžeÊvÊbudoucnuÊpřijdeÊ

něco,ÊcoÊbudeÊtoÊpravé,ÊprotožeÊjeÊmožné,ÊžeÊtoÊpravéÊ 
přicházíÊprávěÊteďÊaÊvÊbudoucnuÊnicÊkrásnějšíhoÊužÊnepřijde.“ 

OtaÊPavel 
 
 

V měsíci červnu se narodila AdélaÊKučerová. 
RodičůmÊgratulujeme! 

 
 

V měsíci červenci se narodila RosalieÊTmejováÊ 
aÊJanÊDrobný 

RodičůmÊgratulujeme! 
 
 
 

VÊčervenciÊvstoupiliÊdoÊsvazkuÊmanželského 
DanielaÊKučerováÊaÊJiříÊVečeře. 
NovomanželůmÊgratulujeme! 

 

PozvánkaÊnaÊveřejnéÊzasedáníÊZO 
Zveme občany  

na veřejné zasedání ZO, které se koná  
vÊpondělíÊ12.Ê8.Ê2024ÊvÊ17.30Êhodin 
v zasedací místnosti Obecního úřadu. 

SpolečenskáÊkronika 

PravidelnýÊsvozÊodpadů 
Srpen,ÊzáříÊ2024 

Popelnice:Ê2. 8., 16. 8., 30. 8., 13. 9. 
Plasty:Ê5. 8., 2. 9. 
Papír,Êolej,Êplechovky:Ê30.Ê8. 

OznámeníÊobecníhoÊúřadu 
 

ÚředníÊhodinyÊvÊsrpnu:ÊpondělíÊaÊstředa:Ê7:00–11:30,Ê12:30–16:00 
 

RekonstrukceÊ-ÊsilniceÊHradčany 

ZahájeníÊškolníhoÊroku 
 

V pondělí 2.ÊzáříÊ2024ÊÊ8:10ÊhodÊproběhne  
zahájení školního roku v kulturním domě  

v Sebranicích 

OceněníÊpaníÊMarieÊKopecké 
 

     S velkou radostí jsme v rodině přijali zprávu o ocenění paní 
Marie Kopecké Zemskou stavovskou rodovou unií za literární  
přínos, cenou Josefa Liboslava Zieglera u příležitosti XXXIV.  
Zemského sněmu dne 1. 6. 2024. 
     Paní Marie Kopecká tady zůstala vlastně poslední ze tří  
nadšených návštěvníků archivů, kteří trpělivě, dlouhodobě pátrali  
a sestavovali postupně dohromady rodokmeny svých rodin,  
následně předávali rady i dalším zájemcům. A Maruška vzpomíná, 
jak si vážila toho, že ji její starší kolegové byli ochotni vzít mezi 
sebe, brali ji s sebou do archivů a zasvětili ji postupně do této  
velmi krásné, určitě překvapivé, dobrodružné, ale zároveň hodně 
piplavé a časově velmi náročné práce. A je nám jasné, že by jí 
možná toto ocenění i záviděli. Ale také 100% přáli. Ocenění Marie 
Kopecké bereme i jako ocenění těchto dvou. 
     Koho? Pana Josefa Tměje z Pohory č. 210 a pana Vojtěcha 
Zindulky z Třemošné č.106., kteří už tady mezi námi nejsou. 
PřipojujemeÊseÊs velkouÊgratulacíÊMariiÊKopecké! 
RodinyÊTmějovyÊaÊTmejovyÊz Pohory,ÊÊrodinaÊSchejbalovaÊaÊrodinaÊ
Zindulkova. 

 

OpakovaněÊžádáme,ÊabyÊseÊvětveÊ 
nevhazovalyÊdoÊkontejneruÊnaÊtrávu! 
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VÊprostoráchÊzaÊkoupalištěmÊuÊMikulášku 
 

NaÊcoÊseÊmůžeteÊtěšit? 
 

· ProÊdětiÊsoutěženíÊvÊrůznýchÊdisciplínách 
© MalováníÊnaÊobličej 

· ProÊvšechnyÊmlsnéÊjazýčkyÊbudeÊpřipravenoÊ 
občerstvení 

 
VÊpozdnímÊodpoledniÊbudemeÊpokračovatÊtanečníÊ 

zábavou,ÊpřiÊnížÊnámÊbudeÊhrátÊkapelaÊHabalÊ 
aÊkapelaÊArzekt 

 
 

SrdečněÊvšechnyÊzveÊzastupitelstvoÊobceÊSebraniceÊaÊSDHÊSebranice 

BudovaÊpředÊrealizací BudovaÊpoÊrealizaci 
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CoÊseÊdějeÊzaÊdveřmiÊZŠ? 

PasováníÊnaÊčtenáře 
 

     Ve středu 19. června zažili naši prvňáčci slavnostní okamžik - 
Pasování na čtenáře. Tento mimořádný den tradičně oslavuje  
pokrok žáků ve čtení a symbolicky je uvádí do světa literatury.  
     Slavnostní den zahájila, jako královna čtení, milá paní  
knihovnice J. Kovářová. Přivítala prvňáčky ve třídě a se svojí  
královskou družinou si je odvedla do tělocvičny. V pohádkovém 
duchu pokračovaly i zábavné úkoly na stanovištích. Jakmile žáci 
prokázali své čtenářské schopnosti, byli pasovaní na čtenáře.  
U paní starostky L. Karalové složili čtenářský slib, kterým  
se zavázali, že budou rádi číst a pečovat o knihy.  Nakonec byli 
odměněni knížkami a pamětním listem. 
     Královská družina, žáci 9. ročníku, vytvořili dětem příjemnou 
přátelskou atmosféru. Celá akce se vyvedla a prvňáčkům se moc 
líbila.  

Mgr. Ilona Břeňová 

ProjektÊ„BedřichÊSmetanaÊočimaÊdětí“ 
 

     Při příležitosti 200. výročí narození Bedřicha Smetany se naše škola zapojila do projektu „Bedřich Smetana očima dětí“. V pátek  
21. 6. se všichni žáci a učitelé sešli v letním areálu Lubná a zde pod vedením paní učitelky Petry Kubátové natočili skladbu „Proč  
bychom se netěšili“. V roli Jeníka zazářil Vojta Boštík. Paní ředitelka a pan učitel Přiklopil doprovodili zpěv žáků originálním tancem. 

Mgr.ÊLenkaÊČermáková 

DětskýÊdenÊs MikroregionemÊLitomyšlskoÊ–ÊDesinka 
 

     V pátek 31. 5. 2024 se sešly děti ze 13 vesnic Mikroregionu 
Litomyšlsko – Desinka na Chotěnově, aby mezi sebou soutěžily. 
Každou vesnici vždy zastupovala družstva mladších a starších 
žáků. V obou kategoriích se mezi sebou utkali žáci v různých  
disciplínách na 13 stanovištích. 
     Po sečtení bodů se vyhlásily výsledky. Za obec Lubná se starší 
žáci umístili na krásném 3. místě a mladší žáci na 7. místě.  
Za Sebranice se mladší žáci umístili na výborném 2. místě a starší 
žáci na 6. místě. Odvezli si poháry a výhry v podobě poukazů  
na nákup odměny. Na konci soutěže byli všichni odměněni malou 
pozorností a výborným obědem.  
     Všem, kdo připravili toto krásné dopoledne, děkujeme. 

M.ÊŠplíchalová 
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ŠtafetovýÊpohárÊLitomyšl 
 

     Ve čtvrtek 25. 4. 2024 se družstvo prvního stupně vydalo  
do Litomyšle na okresní kolo ve Štafetovém poháru. 
     Družstvo tvořilo 16 dětí z druhé až páté třídy. Všechny děti 
běžely dva závody. První závod, štafetu 8x100, běžely všechny 
mladší děti a stejnou vzdálenost odběhly i starší děti. Pak  
následovaly dvě smíšené štafety 8x200m – vždy 4 mladší děti  
a 4 starší děti. Závody byly obohaceny o doplňkové disciplíny – 
skok daleký z místa a hod medicinbalem. 
     Naše družstvo vybojovalo celkově sedmé místo. Pochvalu  
zaslouží všechny děti z družstva naší školy – za mladší Martina 
Kysilková, Anna Křivková, Michaela Lehocká, Sofie Jiskrová,  
Matyáš Obolecký, Jan Lidmila, Antonín Jiráň, Vlastimil Gašparík.  
Za starší Tereza Kovářová, Terezie Sommerová, Natálie Jiskrová, 
Josef Motyčka, Václav Rensa, Ondřej Dřínovský, Roman Flídr. 
     Všichni sportovci odváděli na dráze skvělé výkony a všem  
našim závodníkům děkujeme za jejich úsilí, odhodlání  
a reprezentaci školy. 

RenataÊJaneckáÊaÊKristýnaÊŠindelářová 

     LesníÊpedagogikaÊnaÊnašíÊškole 
 
     Dne 10.6. se spojili žáci druhé a čtvrté třídy naší školy, aby si 
společně zažili les jinak v rámci lesní pedagogiky. Program si pro 
nás připravily usměvavé instruktorky z lesní správy Choceň, které 
nám přiblížily dění v našich lesích. Prozradily nám, jaká je jejich 
práce a některé úkony si s nimi žáci na vlastní kůži vyzkoušeli. 
Bohužel jsme kvůli počasí nemohli vyrazit do terénu, ale i s tím si 
paní instruktorky poradily a rozhodně jsme se nenudili. Zahráli 
jsme si mnoho edukativních her s lesní tématikou, vyráběli jsme si 
myslivecký klobouček a zopakovali jsme si pravidla chování v lese.  
     Žákům se program velice líbil. Nikdo z nás se už do lesa nebojí. 
Naopak už umíme ocenit práci, kterou tam lesní správa odvádí. 

Mgr.ÊRozálieÊHostomská 
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SlavnostníÊzakončeníÊškolníhoÊrokuÊ2023/2024 
ÊÊÊÊÊ 
ÊÊÊÊÊSlavnostní zakončení školního roku se konalo ve čtvrtek  
27. června na Skalce v Lubné. Sešli se zde žáci základní školy, 
děti z MŠ Lubná, zaměstnanci školy, zástupci spolku rodičů  
a pozvaní hosté.  
     Na začátku setkání zazněla hymna v podání paní učitelky  
Kubátové. Ředitelka školy zhodnotila vzdělávací výsledky žáků 
v uplynulém školním roce, připomněla největší úspěchy žáků 
v různých soutěžích a popřála všem pěkné prázdniny  
a dovolenou.  
     Zástupkyně spolku rodičů předaly žákům za úspěšnou  
reprezentaci školy drobné odměny. Žáci 9. třídy převzali z rukou 
zástupců obcí dárek, třídní učitel Zdeněk Přiklopil spolu 
s ředitelkou školy předali deváťákům pro vzpomínku na základní 
školu knižní publikaci a popřáli jim mnoho úspěchů při dalším 
studiu. Také předškolákům byly předány dárky a zaměstnanci MŠ 
jim popřáli hodně úspěchů ve školních lavicích. 
     Následně paní ředitelka poděkovala odcházejícím pedagogům 
za vykonanou práci, zvláště za dlouholetou práci paní učitelce 
Haně Dvořákové, která učila na naší škole 37 let a odchází  
na zasloužený odpočinek.  
     Závěrem zazpíval sbor Lubenika a všichni se rozešli vstříc prázdninám… 
Přejeme Vám všem sluneční prázdniny i dovolenou, hodně dobrodružství, ale i pohody a odpočinku, mnoho báječných výletů 

a šťastných návratů.  
Zkrátka prázdniny, jak mají být… 

VedeníÊškoly 
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ČervenecÊvÊnašíÊškolce 

RozloučeníÊsÊpředškoláky 
A teď už nám nikdo neuteče.....velké díky pánům F.Malému st.  
a ml.,P.Nagymu a P.Kučerovi! 

PřejemeÊvšemÊbudoucímÊ 
prvňáčkům ÊhodněÊradosti,ÊnovéÊkamarádyÊ 
aÊrodičůmÊpevnéÊnervyÊaÊmořeÊtrpělivosti! 
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OdpoledníÊprogramÊsrazuÊrodáků 

     Rádi bychom alespoň stručně přiblížili těm, kteří neměli možnost zúčastnit se letošního Srazu rodáku, hlavní odpolední program 
zahájen ve 14.00 hodin sólově zpívanou hymnou v podání sebranické rodačky Dominiky Mastíkové.  
Po hymně paní starostka přivítala přítomné přednesem básně Karla Václava Raise ,,Cestička k domovu“, následně se slova ujali  
Václava Tmejová a Marek Jílek, kteří průběžně uváděli jednotlivé vystupující. 
 
145.ÊvýročíÊSDH 
     Ten, kdo se Rodáků účastní pravidelně, dobře ví, že svá půlkulatá nebo přímo kulatá výročí zároveň slaví i místní Svaz  
dobrovolných hasičů. Letos uteklo od založení SDH již 145 let. A hasičům se podařil přímo husarský kousek. K tomuto výročí mohli 
veřejně představit, popsat a požehnat opravdu krásný nový slavnostní prapor. Zároveň je již zažitým pravidlem ohodnocení a předání  
vyznamenání vybraným členům SDH. Podrobnosti o představení praporu, i seznamy vyznamenaných hasičů jste si mohli přečíst už 
v minulém čísle Sebranických novin.  Když jsme program připravovali, přemýšleli jsme, kterou melodií, písní by bylo možno oddělit tyto 
dvě části. Přítomní diváci vyslechli píseň, jejímž autorem je Jura Pavlica, Modlitba za vodu. Nádherný pěvecký přednes opět v podání 
Dominiky Mastíkové, s houslovým doprovodem další mladé sebranické rodačky Venduly Boštíkové, s klavírním doprovodem Marka 
Peňáze. 
JeštěÊ seÊ vracímÊ k DominiceÊ Mastíkové,Ê cožÊ jeÊ vnučkaÊ LudmilyÊ aÊ StanislavaÊ Kulhavých.Ê DominikaÊ v tomtoÊ roceÊ dokončilaÊ 
čtyřletéÊ studiumÊ klasickéhoÊ zpěvuÊ v Opavě.Ê NaÊ místníÊ konzervatořiÊ budeÊ pokračovatÊ ještěÊ dalšíÊ dvaÊ roky,Ê následněÊ chceÊ 
studovatÊVŠMUÊv Bratislavě.ÊPravidelněÊvystupujeÊnaÊabonentníchÊaÊadventníchÊkoncertechÊškolyÊčiÊnaÊprknechÊSlezskéhoÊ
divadla. 
 
VystoupeníÊdětíÊz MateřskéÊškolyÊSebranice. 
     Po hasičích pomalu na jeviště nastoupila skupinka roztomilých malých dětí z místní mateřské školy pod vedením paní učitelky Lýdie 
Nagyové a Anety Klejchové. Kdo má malé děti, určitě ocenil bezprostřední projev, schopnost zorientovat se v prostoru za doprovodu 
kytary pí učitelky a zpěvu dětí. A to si děti nácvik na jevišti vyzkoušely pouze 2 x. Šikovné děti, šikovné paní učitelky.                                                                                                                                   
Když už se bavíme o našich nejmenších – nejmladším občánkem Sebranic byl k 1. červnu Jakub Tomaštík, narozený 9. dubna 2024. 
Jeho maminkou je rodačka Lucie Zindulková, vnučka paní Ludmily Zindulkové, za svobodna Válové, jeho pradědečkem by byl pan 
Vojtěcha Zindulka. 
 
LUBENIKA 
     Po MŠ nastoupil sbor Lubenika, který v letošním roce slaví již 20. výročí založení. 13, možná 14 let vedl sbor pan učitel Vladimír  
Opletal, po jeho odchodu na jeho místo nastoupila p. uč. Andrlíková.  V současnosti vede sbor již 5. rokem paní Petra Kubátová.  
A stejně jako děti z MŠ, tak i Lubenika jako každým rokem přímo zářila na letošním vystoupení ke Dni matek.  Do sboru chodí děti  
z 1. i 2. stupně ZŠ. Repertoár? Písně lidové, populární, hudebně-taneční zpracování, flétnový doprovod dětí z flétnového kroužku paní 
uč. Hostomské. Na ,,rodáckém“ pódiu opravdu zářily dvě sólové zpěvačky, Nela Brabencová a Káťa Švecová, ,,křoví“ jim velmi zdatně 
dělaly všechny další, i ty nejmladší děti pohybovým i sborovým doprovodem. Opět velmi zdařilé vystoupení. O to více nás mrzí, že paní 
Petra Kubátová končí ve vedení Lubeniky. Přejeme jí, aby byla na dalším pracovišti spokojená. 
 
ZUŠÊDolníÊÚjezd 
     Další výstup si připravila ZUŠ Dolní Újezd, o Rodácích pod vedením Marcely Kučerové, která učí flétny. 
Základní umělecká škola Dolní Újezd pracuje ve čtyřech oborech s nabídkou 38 studijních zaměření, se 450 žáky zařazených  
v přípravném studiu a ve studiu I. a II. stupně, zhruba s 25 pedagogy na 4 pracovištích (a to v Dolním Újezdě, v Morašicích,  
v Sebranicích, v Trstěnici). Členové souboru jsou žáci ze všech poboček, pravidelně se scházejí na společných souhrách a dokazují 
svou hrou, že společné muzicírování je baví a že to má smysl. Něco málo přinášíme i dnes prostřednictvím našich souborů-souboru 
žesťových nástrojů a souboru zobcových fléten.                                                                                                                                                    
Co dodat? Opět chvála! Víte, jsou to vše vesnické školy s úžasnými výsledky.    
                                                                                                                                           
ZŠÊdružinaÊ–ÊcvičeníÊseÊšvihadly 
     Po hudebních zážitcích jsme si dopřáli trochu pohybu. Trochu? Skákání přes švihadla. Kdo z nás starších to v dětství nezkoušel. Ale 
způsob skákání, které jsme tady viděli, to je trochu vyšší liga. I tato skupina slaví velké uznání a ovace, kdekoliv vystupuje. Děti  
navštěvující školní družinu pracují pod vedením paní vychovatelky Petry Vetešníkové a paní vychovatelky Lenky Kunčíkové, ta ale 
v den Rodáků nebyla přítomna. Její úlohy se zhostila zdatně Nikolka Poulová. A jak nepřítomným přiblížit postup skákání? Dvě osoby 
(pí vychovatelky) točí proti sobě dvěma dlouhými lany a mezi nimi děti přeskakují se švihadly. Pro sledující nepochopitelné. Ale děti 
zvládají! 
 
Tanečko 
     Pod vedením Elišky Drobné, za svobodna Kotoučkové, vystupuje tanečko už spoustu let, takže jejím kroužkem prošlo za ty roky 
mnoho jak malých děvčátek, tak dospívající slečen. Na Rodácích své vystoupení předvedly jak malé, tak i ty dospívající slečny. A my 
MOC Elišce, teď už mamince Elišce, děkujeme za všechen čas, který děvčatům za ty roky věnovala. 
 
SCHOLA-zpěv,ÊrůznéÊdruhyÊnástrojů 
     Co k nim dodat. Slyšela jsem je, k mé škodě, zatím pouze dvakrát. Vlastně tady na generálce a při vystoupení během programu.  
Seskupení mladých, myslím si, velmi aktivních lidí se stejným anebo hodně podobným názorem na svět, na život. Kdo byl vlastně  
iniciátorem jejich vzniku?? V současnosti vede toto hudební uskupení Káťa Jílková. S viditelným nadšením a nasazením. Členové 
SCHOLy využívají hodně i netradičních nástrojů, nemají a nezpívají otřelé texty. Jsou prostě sví.  
    
ŽENY-tanec 
     Místní Stardance slaví také úspěchy všude, kde vystupují. Naše sebranické ženy… Velký úspěch měly například i v loňském roce, 
kdy jsme byli navštívit vesničku Úholičky, jednu z těch, která vyhrála krajské kolo soutěže Vesnice roku 2016. Tam tedy mimochodem 
měly obrovský úspěch i naše družinové děti se švihadly…   
A o Rodácích nám roztančily parket: Jana Jílková, Monika Šturcová, Jana Kopecká, Miluška Vopařilová, Jarmilka Malá, Oxana  
Calmîş, Marcela Vítová, Lýdie Nagyová, Radka Kučerová.  
 
VendulaÊBoštíkováÊ-Êhousle,ÊMarekÊPeňázÊ-Êklávesy 
     Pokud jste dobře četli text pozvánky, neunikla vám slova, že program bude po předání ocenění hasičům pokračovat s těmi, kteří  
v Sebranicích s hudbou rostli a hudbou žijí. Myslím si, že hudby, zpěvu, tance tady bylo slyšet i vidět opravdu dost. A my jsme se přes 
hudbu populární, lidovou, taneční dostali až k hudbě vážné. Na jeviště se svými houslemi přišla, jak jinak než rodačka, která vystoupila 
už z kraje programu. Vendulka Boštíková. Vnučka sebranického rodáka, muzikanta, kapelníka Honzy Pohorského. S ní vystupoval 
klavírista Marek Peňáz.  
Program:ÊEdvardÊGrieg:ÊSonátaÊproÊhousleÊaÊklavírÊcÊmoll,Ê1.ÊaÊ2.Êvěta                                                                                                                                
 



-9- 

     Víte, Rodáci jsou hlavně o setkávání. O setkáních po 5 i více letech. A pravdou je i to, že když si ti, kteří se potkají, chtějí vše říct, 
ani někdy všechen program nesledují. Ale ti, kteří se zaposlouchali do nádherného hlasu houslí, do bravurní hry kláves, byli nadšeni.  
Profesionální provedení. Není divu. Abych vám oba protagonisty trochu představila. Vendulka absolvovala Konzervatoř v Brně, obor 
housle. Minulý rok jsem se ještě s několika Sebraňáky účastnila zájezdu, na kterém s námi byli i Boštíkovi ze Svitav, tedy babička  
a děda Vendulky. Viděli jsme vystoupení houslisty Plzeňské filharmonie. Když odcházel, představovala jsem mu manžele Boštíkovi 
s tím, že jejich vnučka studuje hru na housle a že bych jim přála, aby byla jednou tak dobrá jako on. Proč to zmiňuji. 
Vendulka díky úspěšnému konkurzu odehrála v únoru roku 2023 absolventský koncert s orchestrem. A zároveň získala i příležitost  
zahrát si s orchestrem brněnské konzervatoře v rámci FestivalovýchÊzahradÊSmetanovyÊLitomyšle! To se nepovede každému!  Nyní 
studuje Janáčkovu akademii múzických umění v Brně a současně učí na ZUŠ v Poličce. 
     Marek Peňáz je z Nového Města na Moravě. Letos dostudoval brněnskou konzervatoř a chystá se na HAMU do Prahy. Učí na ZUŠ 
Františka Jílka v Brně, hraje na varhany v novoměstském kostele a mimo vedení sboru je také členem kapely Hrabě monte crazy. 
Po tomto malém koncertu vážné hudby se začalo připravovat jeviště pro vystoupení Kapely HonzyÊ PohorskéhoÊ se sólistou Radkem 
Klusoněm. Abychom vyplnili mezeru, nabídli jsme pár vzpomínek. 
 
BlokÊoÊMartinoviÊ(Martinu)ÊJílkoviÊ-ÊvzpomínkaÊMarkaÊJílka 
     Rád bych v tomto bloku zavzpomínal na významného sebranického rodáka, a tím je můj strýc Martin Jílek. 
Salesián P. Martin Jílek se narodil 12. října 1975 v Litomyšli jako nejmladší z pěti dětí. Po smrti otce v roce 1981 navštěvoval základní 
školu v Sebranicích a později v Lubné. Po maturitě na Střední zemědělské škole v Litomyšli se poprvé setkal se salesiány v roce 1983 
na chaloupce. Jeho touha po kněžství se rozvíjela díky salesiánům, kteří přišli do Sebranic v roce 1991. V červnu 1994 vstoupil do  
aspirantátu a sloužil náhradní civilní službu na sebranické faře. P. Martin Jílek složil první sliby 16. srpna 1997 v Praze-Kobylisích  
a věčné sliby 17. května 2003 v Českých Budějovicích. Během své dvouleté praxe jako salesián-student působil v bulharském  
Kazanlaku a po návratu pokračoval v teologických studiích v Českých Budějovicích, kde byl vysvěcen na jáhna v roce 2004 a na kněze 
v roce 2005. Po vysvěcení se vrátil do Kazanlaku, kde pracoval s mládeží. V roce 2008 se zapojil do nové misie ve Staré Zagoře, kde 
působil jako farář a později byl jmenován vikářem komunity a ředitelem střediska mládeže. 
     P. Martin Jílek zemřel ve spánku 19. února 2023. Jeho život byl charakterizován hlubokými přátelskými vztahy, citlivostí k potřebám 
druhých a schopností darovat Boží lásku. Jeho humor a laskavost otevíraly mnohá srdce. Pohřben byl 26. února 2023 v Kazanlaku,  
v souladu se svou poslední vůlí zůstat po smrti v Bulharsku. P. Martin Jílek byl vzorem nasazení a opravdového vztahu k Bohu, jak 
shrnul pravoslavný kněz o. Živko: „Překrásný člověk.“ 
Před setkáním vždy objížděl jednotlivé domky a zval děti: „Za chvíli přijďte, brzy začínáme!“ 
Jeho rodinu a přátele napadlo, že by Martinův hlas mohl i nadále symbolicky svolávat chudé děti, a to prostřednictvím třech zvonů. 
Proto byla zorganizována sbírka a podařilo se vybrat úžasných 1 200 000 Kč, které budou použity na nově postavený kostel ve Staré 
Zagoře. 
 
PředstaveníÊEMILYÊMARTINŮÊ– Vendula Tmejová 
     Chtěla jsem během programu osobně představit naši rodačku, která chodila do MŠ v Sebranicích, ale základní školu absolvovala  
v Poličce. Ve školce to bylo spíš takové nenápadné dítko, někdy trochu samotářské, ale šikovné. Když začala chodit na Základku,  
nějak mi zmizela z očí. Občas jsem ji potkala na svých procházkách se psem, protože bydlí s rodiči a svými mladšími sestřičkami  
v jednom z domků postavených, tak říkajíc -,,Na Svobodníkově“. 
Jedná se o Emily Martinů, ze které vyrostla vysoká, štíhlá, velmi hezká dívka, které je 15 let. 
     Ten, kdo sleduje pravidelně a podrobně Sebranické noviny, dočetl se v loňském roce, že Emča závodí ve skateslalomu a v říjnu 
2023 jela zatím své nejhlavnější závody, což bylo mistrovství světa v Americkém Oregonu. A tam se tehdy ještě 14leté Emily opravdu 
dařilo. V Giang slalomu vyhrála zlato. Další den se jel Hybrid slalom, a jak mi Emily řekla, opět mi cinklo zlato. Třetí den se jel technicky  
nejtěžší Tight slalom, ve kterém získala medaili stříbrnou. Celkově získala za rok 2023 titul mistra světa v Juniorech. Takže sečteno, 
podtrženo, získala tato naše mladinká rodačka 3 tituly mistra světa v juniorech! Letos v březnu bylo Emily 15 let a začala jezdit za ženy. 
A jak řekla její maminka, válcuje i ženy. První velký závod se v roce 2024 konal 18.-19. května, což bylo mistrovství Evropy ve Francii. 
Emily jen skromně řekla: „Dařilo se mi a vyjela jsem si titul mistra Evropy v ženách za rok 2024“. A proč jsem ji nemohla představit  
osobně? V sobotu a v neděli měla jet další dva závody v Plzni. V srpnu ji čekají hlavní závody českého poháru, který se bude konat 
tady v Poličce. Myslím si, že Polička získala toto privilegium právě díky Emily. A svými výkony v loňském roce se nominovala  
na mistrovství světa, které se bude konat v září 2024 v Římě. S Emily jsme se domluvily, že dáme do zářijových Sebranických novin 
rozhovor s dalšími informacemi, podrobnostmi a zajímavosti ke všem závodům. 
     Myslím si, že na tuto mladinkou, úspěšnou, a přitom velmi skromnou sportovkyni můžeme být právem pyšní. 
     A ještě jedna vzpomínka. Je samozřejmé, že na pozvánky, které jsou rozeslány z obce, přijde občas písemná odpověď od těch, 
kteří by rádi přijeli, ale zdraví jim to už nedovolí. A my vám velmi rádi zprostředkujeme velmi milou odpověď, která je určena opravdu  
sebranickým občanům, i když hlavně těm starším. 

„MilíÊpřáteléÊzeÊSebranic! 
 

DěkujiÊzaÊmiléÊpozváníÊnaÊSetkáníÊrodákůÊaÊpřátelÊobceÊSebranice.ÊMrzíÊmne,ÊžeÊjsemÊseÊvícÊnesnažilaÊpřijetÊnaÊminuláÊsetkání,ÊkdyÊ
bylyÊméÊpotížeÊsÊchůzíÊještěÊtakové,ÊžeÊbychÊseÊprošla alespoňÊpo rovnýchÊčástechÊobceÊaÊpohovořilaÊseÊznámými.ÊHlavněÊkvůliÊsilnéÊ

nedoslýchavostiÊseÊmiÊtoÊzdáloÊkomplikované.ÊTeďÊseÊjižÊobtížeÊsÊchůzíÊzhoršilyÊnatolik,ÊžeÊmimoÊdomovÊseÊpohybujiÊjenÊ 
naÊelektrickém invalidnímÊvozíkuÊsÊdojezdemÊ15Êkm.ÊIÊsluchÊseÊzhoršilÊaÊtakÊmiÊnezbývá,ÊnežÊnaÊvšechnyÊsvéÊdobréÊznáméÊzeÊSebranic,Ê

živéÊiÊzemřelé Êzavzpomínat.ÊNaÊ6Êlet,ÊkdyÊjsemÊvÊSebranicíchÊnejenÊpracovala,ÊaleÊiÊbydlela,ÊvzpomínámÊjakoÊnaÊnejlepšíÊčasovéÊ 
obdobíÊsvéhoÊprofesníhoÊživota,ÊAleÊiÊroky,ÊkdyÊjsemÊdojížděla,ÊbylyÊpěkné.ÊDceryÊužÊbylyÊodrostléÊaÊtolikÊmneÊnepotřebovalyÊaniÊ 

nepostrádaly.ÊIÊonyÊnaÊrokyÊprožitéÊvÊSebranicích,ÊnaÊkamarádkyÊiÊkamarádyÊzeÊškolyÊčastoÊvzpomínají. 
PřejiÊvám,ÊabyÊseÊsetkáníÊvydařilo, nezlobiloÊvásÊnepříznivéÊpočasíÊaÊbuduÊnaÊvšechnyÊsvéÊznáméÊ1.Ê6.Ê2024Êvzpomínat. 

JanaÊFilipi“ 
 
     A když nám paní doktorka připomněla své pacienty, mezi ně určitě už tenkrát patřil náš současný nejstarší občan, kterým je pan 
Josef Drobný z Kaliště. Kdo se vyzná v číslování, tak číslo popisné Sebranice 168. Pan Drobný se narodil 8. 3. 1930, letos v březnu 
tedy oslavil 94. narozeniny. Vždy jsme nejstarší občany vítali na Rodácích osobně, ale s Drobnými jsme se domluvili, protože jubilant 
už velmi špatně slyší, i hůř vidí, že na Sebranice nepřijede. Tak mu ještě jednou přejeme zdraví a zdraví. Dokonce nám slíbil, že se 
pokusí dožít 100 let! 
     Pak už bylo jeviště připraveno a pro pohodu a dobrou náladu začala hrát KapelaÊHonzyÊPohorského. 
Od 20.00 hod. probíhala až do pozdních hodin taneční zábava, k tanci i poslechu hrála kapela Arzekt. 
     Chtěli bychom ještě jednou moc poděkovat všem, kteří si připravovali vystoupení. Všem pedagogům, kteří s dětmi pracují pro jejich 
radost! Protože kdyby to děti nebavilo, do kroužků hudebních i všech dalších, na cvičení, na sportovní ,,dril“ by nechodily!  
A ještě jedno poděkování panu Karlu Teleckému, který zajišťoval nejen během odpoledního programu, ale až do těch pozdních hodin 
ozvučení. Nebyla to první spolupráce. A my už víme, že na pana Teleckého je 100% spolehnutí. Děkujeme. 
A to je vlastně vše, co jsme chtěli zopakovat těm, kteří nebyli přítomni, ale i těm, kteří nepostřehli vše, co chtěli. 
     Tak zase třeba za 5 let na shledanou. 

VendulaÊTmejováÊaÊMarekÊJílek 
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RodáciÊ1.Ê6.Ê2024 

Foto:ÊM.ÊČermák 
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RodáciÊ1.Ê6.Ê2024 

Foto:ÊM.ÊČermák 
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RodáciÊ1.Ê6.Ê2024 

Foto:ÊM.ÊČermák 
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RodáciÊ1.Ê6.Ê2024 

Foto:ÊM.ÊČermák 
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RodáciÊ1.Ê6.Ê2024 

Foto:ÊM.ÊČermák VíceÊfotografiíÊaÊvideoÊzeÊsetkáníÊrodákůÊnalezneteÊnaÊwebuÊobce. 
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     Koncert uskupení Unotrio odstartoval hudební víkend  
v Sebranicích u koupaliště v pátek 19. 07. 2024 v podvečer. Ano, 
je pravdou, že jeden jejich (4. člen) nepochází přímo ze Sebranic, 
ale příjmením Klejch do naší obce přirozeně zapadá ... Kluci se 
sami rozhodli uspořádat letní koncert na terase „Hospůdky  
na koupališti“, za což jim patří velký DÍK. A také za jejich pěvecký 
a hudební projev, to je tak úžasná energie, elán, láska, romantika, 
zkrátka samá pozitiva. Účast mnohých tak jen potvrdila a také i ti, 
kteří vážili cestu z okolí blízkého i vzdálenějšího, velmi ocenili  
výjimečnou atmosféru celého koncertu. Ke všemu zajisté prospělo 
krásné prostředí u koupaliště, teplý letní podvečer/večer,  
zajištěné zázemí hospůdky s občerstvením a posezením na terase 
a celková intuice kluků k volbě termínu. DĚKUJEME moc a těšíme 
se někdy na příště opět v Sebranicích. 

UnotrioÊ-Êzleva:ÊOndřejÊFilipi,ÊJanÊFilipi,ÊPavelÊHorníčekÊaÊJakubÊ
Klejch.  

     No a kdo třeba nestihl páteční koncert nebo mu to okolnosti 
nedovolily, nastala nová příležitost strávit hudební podvečer  
u holek z OK:NA, které hostily folkové duo Unger Jansen  
v akustickém podání v neděli 21. 07. 2024 od 18 hod. Této akce 
mi nevyšlo se osobně zúčastnit, ale věřím, že i zde panovala  
pohodová atmosféra, která se tak nějak očekávala a že místo, 
které je zde v poslední době vytvořené pro příjemně strávené  
chvíle, dodalo kouzlo i tomuto zajímavému nápadu. 

JanaÊSvobodová 

ÊÊÊÊÊNa přání kulturní komise obce Sebranice k nám přijelo Divadélko 
Jo-jo ze Širokého Dolu sehrát tradiční letní pohádku ve středu  
24. 07. 2024 v podvečer. Pohádka nesla název „cirkusová“ a byla to 
legrace od začátku do konce. Ohlas a veselé reakce dětí  
(i dospělých) v průběhu představení svědčily o kvalitním a zábavném  
představení. Je s obdivem, jak jednoduše, a přitom s tak vysoce 
odprezentovaným osobním nasazením obou účinkujících lze  
pohádku vymyslet, sehrát a diváky zaujmout. 
     Pohádka se líbila, počasí se nakonec také mile umoudřilo a tak 
jsme se na krásném místě na Kališti pod lipami mohli společně sejít 
a pobavit se. Byl to krásný pohádkový podvečer a věřím, že za rok 
bude zase. 

JanaÊSvobodová 

PohádkaÊnaÊKalištiÊpodÊlipami HudebníÊvíkendÊ19.-21.Ê7.Ê2024Ê 
vÊSebranicích 

Foto:ÊJ.ÊSvobodová 
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OhlédnutíÊzaÊúspěšnouÊmládežnickouÊ 
fotbalovouÊsezonou 

 
 

     V sezoně 2023/24 jsme se více zaměřili na ty nejmenší z fotbalové školičky, tj. ročníky 2017/18 a mladší. Vše začalo zářijovými 
nábory a poté pravidelnými tréninky pod vedením Marka Karala, Vojtěcha Jílka, Pavla Kučery a Jaroslavy a Romana Flídrových.  
Během uplynulé sezony se ve školičce prostřídalo okolo třiceti dětí. 
Malí fotbalisti a fotbalistky měli možnost zahrát si zápasy na čtyřech turnajích fotbalových předpřípravek 3+0. Díky tomu můžeme devět 
dětí posunout pro nadcházející sezonu do mladší přípravky.  
     Mladší přípravka, ročníky 2015/16 pod vedením Petra Jiráně, odehrála během sezony velice dobré turnaje, některé z nich byly  
i vítězné. Závěrečný turnaj všech týmů pořádaný TJ Sokolem Kunčina se výsledkově příliš nevydařil, nakonec tým skončil smolně  
na 7. místě, avšak herně to celou dobu vypadalo na medaili. 
     Starší přípravce, ročníky 2013/14 pod vedením Miloše Dřínovského, se tato sezona herně i výsledkově velmi podařila. Pro ostatní 
soupeře bylo velice těžké se našemu týmu herně vyrovnat, což jsme potvrdili i na závěrečném turnaji v Pomezí, odkud jsme přivezli 
zcela zaslouženě zlaté medaile. 
     Tým mladších žáků, skládající se z ročníků 2011/12 vedený Romanem Flídrem (za pomoci Jiřího Mokrejše a Tomáše Cepla), měl 
ze začátku sezony pomalejší rozjezd, poté se však i tento tým neuvěřitelně zvedl a obsadil se ztrátou 2 bodů celkové 2. místo. Nutno 
zmínit, že z posledních 15ti zápasů uhrál 14 výher a 1 remízu. Hlavně však předváděl  kvalitní týmové výkony. 
     Tým starších žáků, ročníky 2009/10 vedený Petrem Kovářem a Martinem Filipi, hrál letos v souklubí s týmem Horního Újezda.  
Tréninky a zápasy se střídaly na hřištích v Sebranicích a v Újezdě. Tento společný tým se celou sezonu držel v čele tabulky, podával 
velice dobré výkony, avšak kvůli nešťastným ztrátám v posledních zápasech se umístil se ztrátou 1 bodu na celkovém druhém místě. 
     V uplynulé sezoně nebylo možné pro nedostatek hráčů přihlásit soutěž pro tým dorostu, proto klukům bylo nabídnuto „hostování“ 
v klubech Horního Újezdu a Poličky, kde si mnozí zahráli krajské soutěže. 
      V týmech přípravek a žáků se zápasů aktivně účastnilo 41 hráčů včetně čtyř děvčat. 
V nadcházející sezoně 2024/25 budeme na sebranickém fotbalovém trávníku v soutěžních zápasech nadále vídat týmy mladších  
a starších přípravek i mladších a starších žáků. Dorostenci „zatím“ budou opět dojíždět do klubů v Horním Újezdě a Poličky. 
    Nadále budeme pokračovat v trénincích školičky ročníků 2018 a mladších, v případě zájmu je možné si svoje dítko do školičky  
přihlásit, nebo ho zkrátka přivézt na trénink během celého příštího roku. 

ZaÊTJÊRomanÊFlídr 

MladšíÊpřípravka MladšíÊžáci 

StaršíÊpřípravka StaršíÊžáci 
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ŠkoličkaÊtrénink ŠkoličkaÊturnaj 

AnenskáÊpouťÊnaÊVysokémÊLese 

     Na Vysoký Les, na Anenskou pouť letos přišlo, tak jako už po  
mnoho let, přibližně 300 poutníků. Poutníci si přišli pozvednout 
svého ducha Mší svatou, kterou vedl páter Petr Zelinka a doprová-
zel ho hudebně mužský sbor. Poutníci si přišli ale i pobesedovat, 
zazpívat si, tak, jak je už tradicí a jak se na správnou pouť patří. 
Letos nám hrály harmoniky (pí Škeříková, p. Fr. Vopařil, p. Ja-
vůrek, p. Beneš), kytara (p. Folk), saxofon (p. J. Vopařil) a zpěv byl 
společný. Ten kdo znal slova, ten i zpíval. 
     Prostě na Vysokém Lese se tančilo a zpívalo a bylo veselo, jak 
se na správné pouti patří. 
     Děkuji všem poutníkům, děkuji SDH Sebranice, které nám za-
jistilo stánek a děkuji zaměstnancům obce, kteří připravovali Vyso-
ký Les na celou pouť, děkuji zastupitelům za organizaci tohoto 
odpoledne. 
     Těším se na další společné setkání, které jsou toto léto před 
námi  
a vybízí nás se společně potkat. (Posezení pod lípou, Rozloučení 
s prázdninami s otevřením zázemí pro SDH). 
     Společná setkání jsou kořením našeho života na vsi. 

LenkaÊKaralová,ÊstarostkaÊobce 



-18- 

SebranickéÊ noviny,Ê noviny obce Sebranice u Litomyšle., periodický tisk územního samosprávného celku. Vychází 1x měsíčně. 
Vydává Obec Sebranice, Sebranice 30, 569 62, Sebranice u Litomyšle, IČ 00277339, tel. 461 745 133, obec@sebranice.cz, 
www.sebranice.cz. Na vydání se podíleli Lenka Karalová, Lucie Kusá, Jana Svobodová, Michal Čermák. Grafická úprava: Lucie 
Kusá, Michal Čermák. Podepsané příspěvky vyjadřují názory dopisovatelů a nemusí být vždy totožné s názory redakce. Povoleno 
Ministerstvem kultury ČR, reg. číslo MK ČR E 12052. Náklad 450 výtisků. Bezplatné. Neprošlo redakční jazykovou úpravou.  
UzávěrkaÊpříštíhoÊčíslaÊ20.Ê8.Ê2024, vydáníÊ1.Ê9.Ê2024.ÊTisk AP tiskárna Osík; PČŘ: 88445719. 

RozpisÊslužebÊzubníÊpohotovostiÊ 
(soboty,Êneděle,ÊsvátkyÊ8–11Êhod.) 

Srpen,ÊzáříÊ2024 
3.-4. 8. 2024    LS O. Konenko Litomyšl 461 614 614 
10.-11. 8. 2024 MUDr. P. Kossler Litomyšl 461 724 369 
17.-18. 8. 2024 MUDr. Z. Králová Litomyšl 461 100 497 
24.-25. 8. 2024 MUDr. P. Krpčiar Litomyšl 461 619 670 
31.8. –1.9.2024 MUDr. M. Kučerová Polička 731 262 633 
7.-8. 9 2024    MDDr. V. Martinec  Litomyšl 737 006 138 

PlacenáÊinzerce 

KAMENICTVÍ 

PavelÊBartoníček-Litomyšl 
tel.774Ê811Ê807 

bartonicekpavel1@gmail.com 

 
nápisyÊnaÊpomníkyÊiÊbezÊdemontážeÊnápisníÊdesky, 
opravyÊnápisů,zlato,stříbro,barva 
novéÊžulovéÊpomníky,opravy,rovnáníÊpomníků 
obkladyÊkrbů,parapety,deskyÊdoÊkuchyní,koupelen 

Pozvánky 

 
KulturníÊkomiseÊobceÊSebraniceÊ 

VásÊsrdečněÊzveÊna 
 
 

POSEZENÍÊPODÊLÍPOU 
vÊneděliÊ11.ÊsrpnaÊ2024 

 
 

odÊ15ÊhodinÊuÊkapličkyÊnaÊPohoře 
 

KÊtanciÊaÊposlechuÊzahrajeÊ 
kapelaÊJanaÊPohorského 
ÊseÊzpěvemÊRadkaÊKlusoně 

 
 

ObčerstveníÊzajištěno.Ê 
VstupnéÊdobrovolné. 

ÊÊÊÊNabídkaÊhrobovéhoÊzařízení 
 

     Na hřbitově v Sebranicích je možnost odkoupení hrobového 
příslušenství na hrobovém místě č.  207/04. 
Cena po dohodě s p. majitelem.  
Více informací poskytneme na tel.: 461 745 133.  


